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Predoiu: Ministerul Justitiei a fost si ramâne deschis cooperarii cu profesia de

avocat

Ministrul Justitiei, Catalin Predoiu, a transmis, miercuri, un mesaj cu  ocazia Zilei Avocatului Român,

afirmând ca institutia pe care o conduce  "a fost si ramâne deschisa cooperarii cu profesia de avocat".

"Ministerul Justitiei a fost si ramâne deschis cooperarii cu profesia de  avocat, pornind de la un principiu

fundamental pe care îl va respecta  cu strictete: independenta profesiei de avocat. Colaborarea dintre  Ministerul

Justitiei si profesia de avocat a fost testata în aceste luni  de restrictii impuse de starea de urgenta si de alerta, timp

în care  si-a dovedit eficienta. Împreuna am cautat si, de cele mai multe ori, am  gasit cele mai bune solutii. Atât

pentru minister, cât si pentru  profesia de avocat a fost o perioada de rezolvari punctuale si, din  mers, a unor

provocari inedite si neasteptate, aparute în contextul  judiciar dictat de contextul sanitar", a transmis Catalin

Predoiu, citat  într-un comunicat al MJ transmis AGERPRES.

În ceea ce priveste provocarile externe profesiei, Predoiu a spus ca  multe dintre ele sunt provocari si la adresa

actului de justitie si, în  consecinta, trebuie abordate atât de Executiv, cât si de Justitie, ca  sistem si putere în stat.

"Profesia de avocat continua sa fie 'parazitata' de forme de practica  nelegala sau de concurenta neloiala din partea

unor entitati pur  comerciale, aflate în afara standardelor impuse avocatului. Din pacate,  sistemul de aplicare a

legii nu a reusit sa faca disparut acest fenomen  periculos, nu numai pentru profesia de avocat, ci si pentru

interesele  cetatenilor si bunul mers al justitiei. Am semnalat în trecut  Ministerului Public, în mod repetat, si o mai

semnalez odata: practica  nelegala a avocaturii este, în opinia Ministerului Justitiei, un atentat  la drepturile si

libertatile cetatenilor si o amenintare la bunul mers  al Justitiei. Persistenta acestui fenomen este nefasta pentru

interesul  public si un semn de slabiciune a justitiei", a afirmat ministrul.

Potrivit lui Predoiu, permanentizarea lui creeaza "falsa" perceptie a  unei complicitati a statului cu forme de

practica nelegale si exemplul  se poate propaga cu consecinte dezastruoase în varii arii profesionale".

"E de neconceput ca mâine sa constatam cum falsi medici, arhitecti sau  profesori paraziteaza profesii legal

organizate, asa cum, de ani de  zile, falsi avocati paraziteaza profesia de avocat. De aceea, se impune o  reactie mai

profesionala si mai consecventa la adresa acestui fenomen  aflat în contradictie cu legile tarii si ale Europei.

Conditiile  logistice precare de desfasurare a actului de justitie din unele  instante si parchete afecteaza implicit

actul profesional avocatial.  Ministerul Justitiei este constient de aceasta stare de lucruri si  consecintele sale si va

face din ameliorarea bazelor logistice ale  desfasurarii actului de justitie o prioritate, chiar si în conditiile de 

constrângeri economice pe care le traversam. Pentru Guvern, Justitia  trebuie sa ramâna o prioritate, nu numai prin

prisma MCV, ci si din  perspectiva conditiilor materiale si tehnologice ale organizarii actului  de justitie", afirma

ministrul Justitiei.
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